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Efectul „salutului” 

 

Am auzit această povestire și merită să o auziți și voi. 

 

Era o doamnă care lucra într-o fabrică de procesat carne. La finalul unei zile obișnuite, s-

a apucat să organizeze ceva într-un frigider special, dar, din neatenție, ușa s-a închis și a rămas 

blocată acolo. Deși striga după ajutor, nimeni nu o auzea, deoarece colegii ei plecaseră acasă, iar 

ora era deja târzie.  

 

În timp ce doamna se simțea tot mai disperată, paznicul fabricii a deschis, în cele din 

urmă, ușa frigiderului. Și-a băgat capul pe ușă, bucurându-se să o vadă în siguranță. Mirată și 

recunoscătoare, femeia l-a întrebat pe paznic ce l-a determinat să vină să o salveze, având în 

vedere că nu era treaba lui prin acea parte a fabricii. 

 

Paznicul i-a răspuns:  

-Lucrez aici de 35 de ani și am observat că, de fiecare dată dimineața la sosire în fabrică, îmi spui 

„bună dimineața” și la „revedere” seara la plecare. Cei mai mulți colegi mă ignoră, dar tu m-ai 

făcut să mă simt important. Când nu te-am auzit la plecare, am început să mă îngrijorez și am 

decis să verific fabrica. 

 

Această experiență a adus în prim-plan o lecție importantă: indiferent de ocupațiile sau 

realizările noastre, este esențial să fim buni și să-i respectăm pe cei din jur. Bunicul meu obișnuia 

să spună că, tratându-i pe ceilalți cu respect, în realitate, ne respectăm pe noi înșine.  

 

Fiecare interacțiune pe care o avem are puterea de a lăsa o amprentă în viața celor din jur. 

Este preferabil să lăsăm o urmă frumoasă și pozitivă în sufletele celor pe care îi întâlnim, nu o 

cicatrice. Așa cum ne arată această povestire, atunci când suntem deschiși și arătăm empatie față 

de ceilalți, putem deveni adevărați salvatori unii pentru alții. 

 

În momente de nevoie, „salvarea” poate veni de la oamenii care ne înconjoară. Aceștia 

sunt cei care ne vor „deschide ușa” atunci când avem mai mare nevoie.  

 

Și în Biblie găsim o întâmplare asemănătoare: „Parabola samariteanului milostiv” (Luca 

10:25-37), care subliniază importanța de a arăta bunătate și ajutor celor care au nevoie, indiferent 



de circumstanțele lor. Așa cum samariteanul a fost cel care a ajutat un străin aflat în nevoie, în 

povestirea noastră, paznicul a acționat din empatie și respect față de doamna blocată, aducându-i 

ajutorul necesar.  

 

În concluzie, povestirea evidențiază o lecție profundă despre empatie și bunătate, teme 

care sunt foarte bine reprezentate învățăturile biblice. 

 


